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در ـ فضای ـ مجـازی #  پرسه ـ 

به یاد کارگران معدن

 کاربری به یاد جان باختگان معدن طبــس، تصویری نمادین از کارگران معدن 
به اشــتراک گذاشت و نوشت: »کارگر همیشــه مظلومه ولی کارگرهای معدن یه 

جور دیگه.«
قطعاً پیروزیم

 تصویر دستخط و امضای سیدحسن 
نصرالله، دبیرکل حزب الله لبنان بازتاب 

زیادی در فضای مجازی داشت.
گام بلند

 در مسیر درست
 مهدی محمدی با اشــاره به پاسخ 
کوبنــده حــزب الله لبنان بــه رژیم 
صهیونیســتی نوشــت: »این معنای 

طرح ریزی اســتراتژیک در پاسخ دهی اســت: به هدف دشمن حمله کنید! وقتی 
هدف دشمن برگرداندن آوارگان به شهرک های شمالی است، حزب الله بر »افزایش 

آوارگان« تمرکز کرده است. یک گام بلند در مسیر درست!«
سند نسل کُشی رژیم وحشی اسرائیل

 الهــام عابدینی با انتشــار این تصویر 
نوشــت: »وزارت بهداشــت غره فهرست 
۶۴۹ صفحه ای از مشخصات ۳۴هزار نفر 
از شهدای غزه که شناسایی شدند، منتشر 
کرده ۱۴ صفحه اول اسامی شهداییه که 

حتی یک ساله شون هم نیست...«
نماینده ایران در اسکار

 مصطفی محمودی با اشاره به انتخاب 
فیلمی از ایران بــرای حضور در آکادمی 
اســکار نوشــت: »»در آغــوش درخت« 
انتخــاب نهائی چهره های شناخته شــده 
سینما برای معرفی به آکادمی اسکار بود. 

فیلم به قول رضا میرکریمی »فیلمی بی تکلف با پیامی انسانی است«. امیدوارم »در 
آغوش درخت« که توجه به ساحت خانواده را دستمایه قرارداده و ساختار حرفه ای 

هم دارد نماینده موفقی برای سینمای ما در اسکار باشد.«
جهان معرکه امتحان است برادر

 اعظم ســادات ســیدمؤمنی به 
مناســبت هفتــه دفــاع مقدس، 
تصویری از سید شهیدان اهل قلم 
به اشتراک گذاشت و با زنده کردن 
یاد این شــهید والامقام نوشــت: 
»سلام بر شهید آوینی که می گفت: 
جهان معرکه  امتحان است برادر...«

دلارزدایی بریکس
 پوریا آسترکی: »خبری که در 
رسانه های فارسی و ایرانی مورد 
توجه قرار نگرفــت: دیروز اعلام 
شد که حجم تجارت کشورهای 
با ارزهای ملی شــان از  بریکس 
تجارت بین این کشورها با دلار 

فراتر رفته است. این اتفاق تاریخی البته در جدال های بی حاصل سیاسی بر سر 
مســائلی مثل برجام، FATF و... مورد توجه نیست. دلارزدایی واقعی با سرعتی 
بالاتر از تصورات قبلی در حال انجام است و به طور مسلم تنها چاره نجات اقتصاد 

ایران تسلیم در برابر تحریم ها نیست.« 

با پرسه ای در فضای مجازی با موضوعات مختلفی روبه رو می شویم 
که مورد توجه کاربران قرار گرفته است. انتشار این مطالب 

به معنی تأیید همه آنها از سوی کیهان نیست.

زوج آمریکایی که سگ های پیت بول آنها 
پیرمرد ۸۱ساله ای را به قتل رسانده  بودند، به 

۱۸ و ۱۵ سال حبس محکوم شدند.
بــه گــزارش خبرگــزاری تســنیم، عــدم 
قانون گذاری درخصوص ســگ های صاحبدار در 
کشــورمان تبدیل به معضلی برای زندگی شهری 
شده و پخش مدفوع این ســگ ها در محل بازی 
کودکان در شــهر، گازگرفتگی شهروندان، مشــکلات مربوط به آپارتمان نشینی، 
سوارشدن صاحبان ســگ به همراه حیوان خانگی خود در تاکسی، مترو،  اتوبوس 

و... را شاهد هستیم.
این مشکلات در حالی است که سایر کشورهای پیشرفته جهان مانند آمریکا، 
آلمان، فرانسه،  انگلستان و... قوانین و جریمه های متقنی درخصوص تخلفات مربوط 
به نگهداری سگ دارند که نمونه آن را می توان در برخورد دادستانی ایالت تگزاس 

آمریکا با زوجی که سگ شان به مرد سالخورده ای حمله کرده، مشاهده کرد.
به گزارش NBCNews، دفتر دادستانی ناحیه بکسار تگزاس حکم یک زوج 
تگزاسی که ســال گذشته ســگ های پیت بول آنها از کنترل خارج شده و مردی 

8۱ساله را کشتند را اعلام و آنها را به بیش از یک دهه زندان محکوم کرد.
بر این اساس، کریستین مورنو به ۱8 سال زندان و آبیلن شنییدر به ۱5 سال 
زندان محکوم شــدند. این حمله در تاریخ 2۴ فوریــه 202۳ در نزدیکی خانه آنها 
در ســن آنتونیو اتفاق افتاد. رامون ناجرا، 8۱ساله در این حمله کشته و همسرش، 
خوانیتا ناجرا، زخمی شــد. مقامات گفتند که ســگ ها از کنترل خارج شده و به 

ناجراها حمله کردند.
دادستانی ناحیه گفت که مورنو و شنییدر با عدم تأمین حصار مناسب و اجازه 
دادن به حیوانات برای پرســه آزاد، مرتکب جرم شده است. بر اساس این حکم آنها 

پس از آزادی نیز حق نگهداری سگ را ندارند.
دادستانی تأکید کرد: این حکم تأکیدی بر مالکیت مسئولانه سگ و اطمینان از 

ایمنی مردم در محله ها و در جوامع آمریکاست.

۱۸ سال زندان
برای صاحب سگ های 

پیت بول

آمریکا

ستاد اســتقبال از مهر صبح دیروز با حضور 
شــهردار تهران و تعدادی از مسئولان شهری و 

انتظامی برگزار شد.
به گزارش پایگاه خبری شــهر، ستاد استقبال از مهر 
۱۴0۳ صبح یکشنبه اول مهرماه با حضور شهردار تهران، 
معاون حمل ونقل و ترافیک، فرماندار تهران، دبیر شورای 
عالی ترافیک، معاون عملیات راهور پلیس تهران بزرگ، 
رئیس پلیس راهور تهران بزرگ و جمعی از مدیران شهری 
در محل معاونت حمل ونقل و ترافیک شــهرداری تهران 
برای بررسی وضعیت معابر در اولین روز بازگشایی مراکز 

آموزشی برگزار شد.
8درصدازتاکسیهایخارجازمدارخدمترسانی

واردناوگانشدند
در ابتدای این جلسه شهردار تهران گفت: بنابر اسناد 
بالادستی تهران باید ۱۱هزار اتوبوس داشته باشد، اما امروز 
تنها دو هــزار و ۱00 اتوبوس در مدار فعالیت می کند یا 
مطابق مصوبات شهر تهران نیاز به ۱00هزار تاکسی دارد، 
با این وجود تلاش کردیم قریب به 8درصد از تاکسی هایی 
که خارج از مدار خدمت رســانی بودند وارد ناوگان کنیم. 
در حوزه مترو نیز نخستین رام واگن از چین  وارد کشور 

می شود.
علیرضــا زاکانــی تاکید کــرد: همچنیــن مطابق 
پیش بینی های صورت گرفته حدود 27هزار و۶50 تاکسی 
تا پایان سال وارد ناوگان حمل ونقل عمومی تهران می شود 
و حــدود یک ونیم برابر اتوبوس های فعلی نیز بر ظرفیت 
حمل ونقلی تهران اضافه خواهد شد. مجموع این اتفاقات 
سبب می شود قدرالسهم حمل ونقلی تهران به نفع ناوگان 

حمل ونقل عمومی تغییر کند.
زاکانی افزود: در حوزه نرم افزاری نسبت به تلاش های 
صورت گرفته توسط شرکت کنترل ترافیک تهران امسال 
در آغاز سال تحصیلی شاهد شرایط جدید ترافیکی به نفع 

مردم هستیم. در مدیریت ترافیکی سال تحصیلی شاهد 
همکاری بین بخش میان دولت، وزارت آموزش وپرورش، 
وزارت کشــور و دستگاه های انتظامی با مدیریت شهری 
بودیم و در پایان لازم می دانم از زحمات مسئولان تک تک 

این دستگاه ها تقدیر کنم .
سهمیهسوختتاکسیهایغیرفعالقطعمیشود

مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهر 
تهران نیز در این جلسه با بیان اینکه بیش از ۶هزار تاکسی 
غیرفعال به خطوط تاکسیرانی شهر بازگشته شدند و برای 
دیگران نیز برای بار سوم پیامک اخطار ارسال کردیم، گفت: 
بعد از پایان نوبت سوم سهمیه سوخت این رانندگان قطع 
خواهد شــد. در واقع به شناسایی ۱800 دستگاه تاکسی 
که در یک سال گذشته سوخت گیری نداشتند، پرداختیم.

شادی مالکی با تاکید بر اینکه ۴0درصد تاکسی های 
گردشی در خطوط پرتردد به کار گرفته شده اند، افزود: در 
بحث سرویس مدارس سه هزار خودروی ثبت نام شده در 

سامانه سپند داریم که برای دو هزار راننده تایید صلاحیت 
انجام گرفته است. همچنین به بیش از ۶هزار دانش آموز 

سرویس در سامانه سپند تخصیص داده شده است.
مالکی بیان داشت: مقرر شده هیچ سرویس مدرسه ای 
بدون تایید خودرو و راننده فعالیت نداشــته باشد به این 
منطور گشــتی از سوی پلیس و تاکسیرانی برای بررسی 

این خودرو ها تا پایان آذر به فعالیت می پردازد.
وروداتوبوسهایجدید

مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی نیز در این جلسه 
گفت: طبق برنامه  دو هزار و ۱00 دستگاه اتوبوس از ساعت 
5:۳0 صبح برای خدمت رسانی به مردم آماده سازی کردیم.
مهدی علیزاده با بیان اینکه واحد امداد شرکت واحد را 
برای بازگشایی مراکز آموزشی فعال کردیم تا اگر وسیله ای 
خراب شد به کمک پلیس راهور و شرکت واحد بیاید، افزود: 
حدود 250 نفر از نیروهای ستادی و اداری تا 20 مهرماه به 
گشت و نظارت در مناطق پایتخت برای بالا بردن کیفیت 

خدمات مستقر خواهند شد.
علیزاده بیان داشت: ۱00 دستگاه اتوبوس نوسازی شده 
امروز و فردا وارد ناوگان خواهد شد. تا پایان مهر امیدوارم 
تعداد بیشــتری اتوبوس داخلــی را وارد خطوط کنیم. 
همچنیــن تا اواخر مهر با توجه به بارگیری اخیر از چین 

امیدوارم بخشی از اتوبوس های چینی وارد ناوگان بشود.
حمید برادران، مدیرعامل شرکت کنترل ترافیک تهران 
نیز با بیان اینکه برای اورهال دوربین های موجود قراردادی 
منعقد شد و به زودی نسل جدید دوربین ها که هم حمل 
بار، نوع تردد و... را پشتیبانی می کنند، بارگذاری می شوند، 
گفت:  در مورد ۶00 سامانه ثبت سرعت، مناقصه برگزار 

شده تا سرعت متوسط بزرگراهی کنترل شود. 
بخشاولاتوبوسهایبرقیواردکشورشد

معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری تهران نیز در 
حاشیه ستاد استقبال از مهر گفت: با برگزاری ستاد استقبال 
از مهــر در چهار کارگروه فعالیــت کردیم که مهم ترین 
آنها روان ســازی ترافیک و افزایــش ناوگان بود. در حوزه 
واگن های اورهال شده ۱۴2 رام قطار و همچنین دو هزار 
و ۱00 دستگاه اتوبوس شاغل در خطوط پایتخت داشتیم 
و ۶هزار تاکســی هم به خطوط اضافه شده است. نسبت 
به مهرماه ســال گذشته پیش بینی می کنیم تا 20درصد 

افزایش ترافیک برسد. 
محســن هرمزی افزود: تمهیدات ویــژه ای در حوزه 
شناورسازی ساعت ادارات داشتیم. در نقطه نسبتاً مناسبی 
هستیم اما حتماً باید در حوزه افزایش ناوگان سعی ویژه 
داشــته باشیم. قریب به سه هزار دستگاه اتوبوس تا پایان 

سال به ناوگان با کمک دولت اضافه می شود. 
وی بیان داشت: بخش اول اتوبوس های برقی به بندر 
رســیده و امیدوارم تا پایان مهرماه شاهد رونمایی از آنها 
باشیم و در دو روز جاری شاهد ورود ۱00 اتوبوس داخلی 

به ناوگان هستیم.

در ستاد استقبال از مهر مطرح شد

بازگشت۶هزارتاکسیغیرفعالوورود۱۰۰اتوبوسجدید
بهناوگانحملونقلعمومیتهران

رئیس پلیس راهور خبر داد

جان باختن ۱۷۹ نفر در سوانح رانندگی 
تعطیلات 4 روزه پایان تابستان

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فراجا با اشاره به کاهش 
ســوانح گفت: ۱۷۹ نفر در تصادفات چهار روز پایانی تابستان 

جان باختند.
به گزارش ایرنا، سردار سیدتیمور حسینی دیروز در جمع خبرنگاران 
با بیان اینکه در چهار روز پایانی تعطیلات تابستانه ۱۶5میلیون تردد در 
کشور ثبت شد به افزایش چشمگیر سفرها در آخرین روزهای شهریور 
اشاره کرد و افزود: با وجود افزایش ترددها، شاهد کاهش ۱۶درصدی 

تصادفات نسبت به مدت مشابه سال قبل بودیم.
حسینی با ارائه آماری دقیق از تردد وسایل نقلیه در این بازه زمانی 
اظهار داشت: طبق آمارهای به دست آمده از سامانه های ترافیکی، در بازه 
زمانی 28 شهریور تا ساعت 2۴ روز ۳۱ شهریور، ۱۶5میلیون تردد در 
جاده های کشور ثبت شــده است. این حجم بالای تردد نشان دهنده 
افزایش چشمگیر سفرها در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته است.

مازندران،گیلانوگلستانرتبهنخستترددکشور
وی با اشاره به استان های پرتردد کشور گفت: بیشترین حجم تردد 
مربوط به استان های شمالی کشور یعنی مازندران، گیلان و گلستان بوده 
است. محورهای مواصلاتی این استان ها شامل جاده های چالوس، هراز، 
آزادراه تهران-شمال و قزوین- رشت در این مدت با افزایش قابل توجه 
تردد مواجه بودند. پس از این اســتان ها، استان های آذربایجان شرقی، 
فارس و اصفهان نیز از دیگر استان های پرتردد کشور بودند که حجم 
ســفرها به این مناطق در تعطیلات اخیر به صورت محسوسی افزایش 

یافته است.
کاهشتعدادجانباختگاندرحوادثرانندگی

رئیس پلیس راهور فراجا به آمار تصادفات منجر به فوت پرداخت 
و افــزود: در طول چهار روز تعطیلات در ۱۴۱ تصادف منجر به فوت، 
۱7۹ نفر از هموطنان جان خود را از دست داده اند. با این وجود، این 
آمار نسبت به مدت مشابه سال گذشته کاهش ۳7درصدی داشته است 
که نشان دهنده اقدامات مؤثر پلیس راهور و همکاری بیشتر رانندگان 

در رعایت قوانین رانندگی بوده است.
حسینی ادامه داد: در تصادفات جرحی نیز شاهد وقوع چهار هزار 
و ۹۶ حادثه بوده ایم که منجر به مصدوم شــدن پنج هزار و ۱۶۶ نفر 
شده است. این آمار نسبت به سال گذشته تغییر پنج درصدی را نشان 
می دهد اما همچنان نیازمند توجه بیشــتر به ایمنی جاده ای و رعایت 

اصول رانندگی از سوی مسافران و رانندگان هستیم.
وی از تمامی رانندگان خواست تا با توجه به افزایش ترددها، ضمن 
رعایت کامل قوانین راهنمایی و رانندگی، از رانندگی با سرعت و سبقت 

غیرمجاز پرهیز کنند.

 وزیر بهداشت با تأکید بر لزوم آموزش سلامت محور:

جوانان به دلیل تغذیه ناسالم
دچار سکته قلبی می شوند

وزیر بهداشت گفت: آموزش پیشگیری از اتفاقاتی مانند سکته های 
 مغزی و قلبی و نیز پیشــگیری از تروما بــر عهده آموزش وپرورش

است.
بــه گزارش وبدا، محمدرضا ظفرقندی در آیین زنگ مهر و ایثار به 
مناســبت آغاز سال تحصیلی جدید که صبح روز یکشنبه در دبیرستان 
دخترانه حســنیه منطقه 2 آموزش وپرورش تهران در منطقه طرشــت 
برگزار شد، اظهار داشت: توسعه و پیشرفت هر کشور با افراد سالم میسر 
می شــود و سلامت جزو زندگی است که باید از کودکی و دانش آموزی 

به آن توجه کنیم.
ظفرقندی با اشــاره تاثیر تغذیه ناســالم بر سلامت افراد ادامه داد: 
آموزش پیشــگیری از اتفاقاتی مانند ســکته های مغــزی و قلبی و نیز 
پیشگیری از تروما بر عهده آموزش وپرورش است چرا که در حال حاضر 

جوانان به دلیل تغذیه ناسالم، دچار سکته قلبی می شوند.
وی بر اجرائی کردن آموزش همگانی سلامت با همکاری و مشارکت 
وزارت آموزش وپــرورش تاکیــد کرد و افزود: در ایــن خصوص با وزیر 
آموزش وپرروش نیز جلســه ای خواهم داشت تا بتوانیم آموزش همگانی 
ســلامت را اجرائی و در دســتورکار قرار دهیم و در حوادث مختلف به 
درســتی عمل کنیم. همچنین قسمت عمده ای از تروما ها و مرگ های 
مغزی مربوط به موتورسوارانی است که از کلاه ایمنی استفاده نمی کنند 

و باید در این زمینه پیشگیری های لازم صورت گیرد.
وزیر بهداشــت با اشاره به کمبود پزشک در دوران قبل از انقلاب و 
طبابت پزشــکان هندی و بنگلادشــی در کشور که زبان بیماران را نیز 
متوجه نمی شدند، گفت: این در حالی  است که امروزه افرادی مثل شما 
دانش آمــوزان تصمیم گرفتند و تلاش کردنــد و بزرگ ترین اقدامات و 
فعالیت های پزشکی را در کشور رقم زدند و افتخارآفرینی کردند به نحوی 
که در ســال های اخیر و تنها در بیمارستان امام خمینی)ره( یک هزار و 

800 پیوند کبد انجام شده است.

انفجار در معدن زغال ســنگ طبس  به دنبال 
  33 معدنچی جان باختند، ۱۷ نفر مصدوم شــدند

و ۱۹ نفر همچنان محبوس هستند. 
به گــزارش ایرنا، حادثه انفجار معدن طبس ســاعت 
2۱ شــامگاه شنبه به دلیل تصاعد آنی گاز متان در یکی از 
تونل های معدن زغال سنگ شرکت معدنجو رخ داد که در 
زمان حادثه ۶۹ کارگر در بلوک C و B این معدن زغال سنگ 

در طبس مشغول کار بودند.
بــا توجه به غلظت گاز در تونل ها که موجب انفجار در 
عمق 250 متری به صورت ارتفاعی و 700 متری به صورت 
مورب در معدن شــده، امدادرسانی توسط ۴0 نفر در قالب 

تیم های تخصصی در معدن طبس انجام شد.
مدیرکل مدیریت بحران خراسان جنوبی گفت: انفجار 
در معدن به صورت آتش سوزی یا تخریب دیواره های شدید 
نبوده و تصاعد گاز متان در تونل ها موجب خفگی نیروها در 

معدن زغال سنگ شده است.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی هلال احمر، محمدعلی 
کاوسی، مدیرعامل جمعیت هلال احمر خراسان جنوبی درباره 
جزئیات عملیات امدادونجات انفجار معدن زغال سنگ طبس 
گفت: از اولین ساعات این حادثه، یک دستگاه آمبولانس، 
یــک خودروی نجات، 5 خودروی کمــک دار و ۳0 نیروی 
عملیاتی هلال احمر در محل حادثه حضور یافتند و ۱7 نفر 
از مصدومان ایــن حادثه با کمک امدادگران و در عملیات 

رهاسازی، از زیر آوار بیرون آمدند.
پیرحســین کولیوند، رئیس جمعیــت هلال احمر نیز 
بعدازظهر یکشــنبه گفت: ۱۱ تیم امدادی در مجموع ۳5 
نیروی عملیاتی با به کارگیری ۹ دستگاه خودروی امدادی و 
دو فروند بالگرد، در این عملیات شرکت کردند. در مجموع، 
 ۴۶ :B 2۳ نفر و بلوک :C ۶۹ نفر دچار حادثه شدند؛ )بلوک
نفر( که ۱7 نفر مصدوم شدند و ۳۳ نفر، جان خود را از دست 

دادند. گفتنی است، ۱۹ نفر در بلوک C، محبوس هستند.
تسلیترئیسجمهور

بهخانوادههایجانباختگانحادثهمعدن
رئیس جمهور کشــورمان دیروز پیــش از عزیمت به 
نیویورک گفت: متأســفانه خبردار شــدیم که در طبس 
یکی از معادن زغال ســنگ دچار حادثه شده و تعدادی از 
هموطنان مان جان خود را از دســت داده اند، از این تریبون 

به خانواده های محترم آنها تسلیت عرض می کنم.
مسعود پزشکیان افزود: با وزرای کشور، بهداشت و صمت 
صحبت کردیم؛ با تمام توان پیگیر رفع مشکلات این عزیزان 
خواهیم بود، با وزیر صنعت صحبت کردم که این روند درسی 
شود تا از این به بعد در معادن کشور ما سیستمی پیاده کنند 

و کاری انجام دهند که این اتفاقات شکل نگیرد.
پزشکیان ادامه داد: استانداردی که باید در معادن باشد، 
در حدی باشــد که خطری کارگران معادن را تهدید نکند؛ 
مجدداً به خانواده عزیز جان باختگان تسلیت عرض می کنم 
و هر کاری از دست ما بربیاید، برای پشتیبانی از آنها انجام 

خواهیم داد.
دستورپزشکیان

برایرسیدگیبهحادثهمعدنطبس
در همین حال، رئیس شورای اطلاع رسانی دولت گفت: 
وزرای صمت و کار با دســتور دکتر پزشکیان برای پیگیری 
موضوع به طبس اعزام شــدند. همچنین از سوی پزشکیان 
تاکید شد که علت این حادثه به طور دقیق بررسی و اعلام شده 

و با مقصران احتمالی این حادثه نیز به طور قاطع برخورد شود.
تاکیدرئیسدستگاهقضابربرخوردمقتضی

بامقصرانوخاطیاناحتمالی
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، در پی وقوع حادثه در 
معدن زغال سنگ طبس و جان باختن تعدادی از معدن کاران، 
حجت الاســلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای در 
تماس بــا محمدجعفر عبدالهی، رئیس کل دادگســتری 
استان خراسان جنوبی، به وی دستور داد تا ضمن همکاری و 
مساعدت با دستگاه های مسئول به منظور تسهیل و تسریع در 
روند امدادرسانی و جست وجوی مفقودان و درمان مصدومان 
این حادثه دلخراش، به سرعت ابعاد مختلف حادثه را مورد 
بررسی و رسیدگی قرار دهد و با مقصرین و خاطیان احتمالی، 

برخورد مقتضی و قانونی را به عمل آورد.
ماموریترئیسمجلسبهکمیسیونصنایعومعادن

برایبررسیعلتوقوعحادثه
به گزارش خبرگزاری خانه ملت، همچنین محمدباقر 
قالیباف، رئیس  مجلس شورای اسلامی در پی وقوع حادثه 
انفجار گاز در معدن زغال سنگ معدنجوی طبس در استان 
خراسان جنوبی، ضمن تسلیت به مردم استان خراسان جنوبی، 
کارگران پرتلاش کشــور و خانواد های داغ دیده، در پیامی 
نوشــت: »وقوع حادثــه انفجار گاز در معدن زغال ســنگ 
معدنجوی طبس در اســتان خراســان جنوبی که موجب 
جان باختن تعدادی از معدن کاران خدوم و کارگران زحمتکش 

گردید باعث تأثر و تألم شد.
لازم اســت نهادهای امدادرســان اقدامــات درمانی و 
کمک های لازم به مصدومان و آسیب دیدگان را انجام داده و 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس با فوریت نسبت به بررسی 
دقیق علل وقوع حادثه و شناسایی متخلفان احتمالی اقدام 
کرده و در اسرع وقت گزارش آن را به صحن مجلس شورای 

اسلامی ارائه کند.«
حضوروزرایکشور،صمتوکاردرمحلحادثه

وزیر صنعت، معدن و تجارت که دیروز در محل حادثه 
حاضر شد، ضمن عرض تسلیت به خانواده جان باختگان اظهار 
داشــت: از ابتدای وقوع حادثه استاندار، مسئولان معادن و 
مدیران در محل حادثه حضور پیدا کرده اند و اقداماتی برای 
خروج جان باختگان انجام و موضوع در حال پیگیری است.

معدنمتعلقبهبخشخصوصیاست
سیدمحمد اتابک، ادامه داد: برای رسیدگی به کسانی که 
در این حادثه مصدوم شدند کمیته ای تشکیل شد، همچنین 
خود شرکت خصوصی که مسئول این معدن بوده نیز در حال 

پیگیری است. امیدواریم شرایط بهبودی برای کسانی که در 
این حادثه مصدوم شده اند فراهم شود، برای جان باختگان و 
خانواده های آنان مسائل مربوط به کفن و دفن و تمام مسائل 

را دنبال می کنیم تا بخشی از تألمات آنها برطرف شود.
وی افــزود: کارهای شــرکت خصوصی که این معدن 
زغال سنگ را بر عهده دارد ، در دست بررسی است؛ در شرایط 
پیش آمده نیاز است یک گروه کارشناسی، کامل این حادثه 
را مورد بررسی قرار دهند.  قبل از هرگونه اظهارنظری باید 
کارشناسان نحوه وقوع این حادثه و مسائلی که باعث انفجار 
در معدن زغال  سنگ شرکت معدنجو طبس شده را بررسی 

کرده و نظر خود را اعلام کنند.
اتابک بیان داشت: ایمنی این معدن هم توسط وزارت 
کار، تعاون و رفاه اجتماعی مورد بررسی قرار خواهد گرفت. 
اکنون اصل موضوع تخلیه و رسیدگی به حادثه معدن طبس 

است که باید انجام شود.
همچنین، اســکندر مؤمنی، وزیر کشــور نیز که عازم 
طبس شده است، درباره حادثه معدن اظهار داشت: براساس 
اطلاعات اولیه گویا متراکم شدن گاز باعث انفجار در معدن 

زغال سنگ طبس شده است. 
احمــد میدری، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز به 
دســتور رئیس جمهور برای بررسی حادثه انفجار در معدن 

زغال سنگ طبس به این منطقه رفته است.
میدری گفت: براساس بررسی های انجام شده، گروه های 
ایمنی در معدن به صورت مســتمر بررسی های خود را انجام 
می دادنــد و حتی خود معدن هم متخصصــان این بخش را 
داشته است .همچنین براساس اطلاعات موجود، در تاریخ 28 
مرداد امسال گروهای بازرسی بیرونی از سمت وزارت کار این 
معدن را بررسی کردند که مشکلی از نظر استاندارهای ایمنی 

از لحاظ معادن سنتی وجود نداشت.
وی با بیان اینکه این معدن، یک معدن سنتی است، افزود: 
ایــن معدن جزو معادن تمام مکانیزه نبوده، هرچند در معادن 
مکانیزه هم حادثه رخ می دهد. از ســال 7۶ این اولین حادثه 
گازگرفتی اســت که رخ داده و متاسفانه غیرقابل پیش بینی 

بوده است.
بسیجامکاناتبرایارائهخدمات
بهمصدومانحادثهمعدنطبس

از سوی دیگر، وزیر بهداشت در پی حادثه معدن طبس، 
به رؤســای سازمان اورژانس کشور و دانشگاه علوم پزشکی 
بیرجند دستور داد تمامی امکانات برای خدمت رسانی شایسته 

به مصدومان این حادثه بسیج و به کار گرفته شود.

به گزارش وبدا، محمدرضا ظفرقندی در تماس با دکتر 
میعادفر، رئیس ســازمان اورژانس کشــور خواستار حضور 
حداکثری نیروها و ناوگان اورژانس در محل حادثه و انتقال 

مصدومان به مراکز درمانی شد.
وی همچنین در تماس با رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
بیرجند با تاکید بر اهمیت خدمت رسانی شایسته به مصدومان 
این حادثــه، بر آمادگی مراکز درمانــی و حضور نیروهای 

متخصص برای ارائه خدمات درمانی تاکید کرد.
برخوردسازمانبازرسیباترکفعلهایاحتمالی

در پی حادثه انفجار گاز در معدن زغال سنگ معدنجو 
در طبس، رئیس سازمان بازرسی کل کشور طی دستوری 
به بازرس کل استان خراسان جنوبی تاکید کرد که بر نحوه 
خدمات رسانی به مصدومین نظارت کرده و با ترک فعل های 

احتمالی برخورد کند.
دستوردادستانکلکشوربرایبررسیعلتحادثه

حجت الاسلام والمسلمین موحدی دادستان کل کشور 
نیز در نامه ای خطاب به دادســتان عمومی و انقلاب مرکز 
اســتان خراسان جنوبی، دستور بررسی و رسیدگی هرچه 
سریع تر این حادثه و ابعاد آن را صادر و اعلام کرد: مقتضی 
اســت با تعیین بازپرس ویژه دستور دهند ضمن تسریع 
در نجــات گرفتاران در معدن و رســیدگی به مصدومین 
به هرگونه قصور یا تقصیر احتمالی اشــخاص حقیقی یا 
حقوقی با دقت و سرعت رسیدگی و در اولین فرصت پاسخ 
به دفتر اینجانب ارسال شود. ضمناً موارد این مورد توجه 

و بررسی قرار گیرد:
۱- وضعیــت معدن از جهت پروانه بهره برداری و زمان 
اعتبار و جواز تأسیس به همراه مستندات مربوطه مشخص 
شود. 2- معدن موصوف در زمان حادثه در اختیار فرد حقیقی 
یا حقوقی بوده و مشخصات به همراه تصویری از اساسنامه 
مربوطه ارسال گردد. ۳- آخرین بازرسی انجام شده معدن از 
ناحیه نهادها و سازمان های مسئول در چه تاریخی صورت 
گرفته و وضعیت چگونه توصیف گردیده است. ۴- وضعیت 
آواربرداری و امدادرسانی توصیف و تعداد فوت شدگان حادثه 
دقیقاً مشخص و چگونگی پوشش بیمه ای کارگران معدن 

موصوف تهیه و ارسال شود.
اعلامسهروزعزایعمومیدرخراسانجنوبی

نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی و استاندار نیز در 
پی حادثه معدن طبس با صدور پیام تسلیت مشترک، از 
دوشنبه، دوم مهر به مدت سه روز در استان عزای عمومی 

اعلام کردند.

33 معدنچی بر اثر انفجار گاز جان باختند

تأکید رؤسای3 قوه بر بررسی دقیق علت حادثه و شناسایی مقصران احتمالی فاجعه معدن طبس

باغ وحــش چانوی در چیــن اعتراف 
کرد که پانداهای این باغ وحش ســگ های 

رنگ آمیزی شده از نژاد چاوچاو هستند.
اینکــه  از  پــس  فــارس،  گــزارش  بــه 
دادند  باغ وحش شانوی گزارش  بازدیدکنندگان 
که شماری از پانداها نفس نفس می زنند و حتی 

واق واق می کنند، مسئولان تأیید کردند که سگ هایی را جایگزین پانداها کرده اند.
مســئولان پس از انتشــار ویدئوهایی از وضعیت پاندا-سگ در شبکه های 
اجتماعی اعتراف کردند که دو ســگ از نژاد چاوچاو که ســگی پشمالو و بومی 
شــمال چین اســت را با رنگ های سیاه و سفید به شــکل پاندا رنگ کرده اند. 

بازدیدکنندگان خواستار بازگشت پول خود شدند.
پیش تر مشخص شــده بود که در باغ وحش تایژو در استان جیانگ سو نیز 

سگ های چاوچاو به شکل پاندا رنگ شده بودند.
اوایل ماه می  202۴ میلادی، باغ وحش تایژو در ولایت جیانگ سوی چین از 
پانداهای جدیدی رونمایی کرد که برای دیدن آنها از هر نفر 20 یوان معادل دو 
و نیم دلار آمریکایی می گرفت. اما بعضی از کسانی که به باغ وحش رفته بودند، 

به ظاهر متفاوت این پانداها مشکوک شدند.
در ســال 20۱0 پارک ژنگژو در ولایت هنان چین چهار ســگ چاوچاو را 
شــبیه ببر رنگ کرده وارد بازار حیوانات خانگی کرده بود. همین طور در ســال 
202۳، باغ وحش معروف هانگژو متهم شــد که برخی از انســان های بدل کار را 
به جای خرس جــا زده اند. البته باغ وحش های چین در معرفی نژادهای مختلف 
ســگ  با خزهای رنگ شده به جای گرگ یا گربه  آفریقایی نیز پرونده های  زیادی 

دارد.

سگ های رنگ شده 
جای پاندا

 قالب شدند! 

چین

اداره بهداشت، امداد و درمان نیروی زمینی ارتش در نظر دارد؛
 محیط تبلیغاتی ســتاد اداره و بیمارســتان های تابعه خود را از طریــق مزایده عمومی به مدت 

یک سال به افراد یا شرکت های واجد شرایط دارای مجوز کانون تبلیغاتی واگذار نماید.
* مهلت دریافت اسناد مزایده: از تاریخ ۱۴۰۳/۷/۲ الی ۱۴۰۳/۷/۱۲

* زمان تحویل پاکت های مزایده: ۱۴۰۳/۷/۱۴ از ساعت ۷ صبح الی ۱۴ ظهر 
جهت هماهنگی با شماره: ۲۲۹۶۵۶۴۳-۰۲۱ تماس حاصل فرمایید.

 ضمنا هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.

»آگهی مزایده«

 همزمان با آغاز سال تحصیلی جدید

زنگ اقامه نماز در مدارس کشور نواخته شد
زنگ اقامه نماز روز اول مهر به مناسبت 
آغاز سال تحصیلی با شعار »مِهر با مُهر« 

در مدارس کشور نواخته شد.
به گــزارش ایرنا، زنگ اقامــه نماز دیروز 
اول مهرماه و همزمان با آغاز ســال تحصیلی 
۱۴0۴-۱۴0۳، با شــعار »مِهر بــا مُهر« در 
مدارس  سراســر کشــور و به صورت نمادین 
توســط وزیر آموزش وپرورش در  دبیرســتان 
دوره اول متوسطه امام عصر)عج( منطقه ۱2 

آموزش وپرورش شهر تهران نواخته شد.
پس از نواختن زنگ نماز توســط علیرضا 
کاظمی وزیــر آموزش وپرورش،  نماز جماعت 
روز اول مهــر با حضــور ائمه جمعه، مدیران، 
رؤسای ادارات آموزش وپرورش و مسئولان در 

تمام مدارس سراسر کشور اقامه شد.
فرهنگاقامهنماز

بایددرفضایتعلیموتربیتنشردادهشود
وزیر آموزش وپرورش در این مراسم اظهار 
داشــت: در آغاز ســال تحصیلی این مراسم 
ارزشــمند و معنوی برگزار شد و امیدوارم به 
برکت این ایام فعالیت های فرهنگی و تربیتی 
به ویژه در حوزه توسعه اقامه نماز را رقم بزنیم.

کاظمی عنوان کرد: همه مدیران و معلمان 
ما باید دغدغه نماز داشته باشند بنابراین کار 
سختی در پیش است. باید برای دانش آموزان 
ابتدائــی برنامه ویژه اقامه نماز طراحی کنیم 
چراکه این فرزندان سؤالات بسیاری دارند که 

باید پاسخ داده شود.

وی با بیــان اینکه نماز تنها نقطه اتصال 
ما با خداوند اســت، یادآور شد: باید دغدغه 
اقامــه نماز در اول وقــت و به جماعت با هر 
تعــداد جمعیــت و در هر مکانی را داشــته 
باشــیم و فرهنگ اقامه نماز در فضای تعلیم 
و تربیت با اســتفاده از اندیشه های گوناگون 

نشر داده شود.
آمارجاماندگانازتحصیلصحتندارد

وزیر آموزش وپرورش همچنین در حاشــیه 
برپایی نمــاز جماعت در دبیرســتان ولی عصر 
در جمع خبرنگاران حضور یافت و پاســخگوی 

تعدادی از سؤالات آنان شد.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما، علیرضا 
کاظمــی درخصوص واریــز حق التدریس 

معلمان یا زمان پرداخت پاداش بازنشستگی 
آنان گفــت: این خواهش را از همه عزیزان 
داشــته ایم کــه درخصــوص پرداختی به 
فرهنگیــان صحبتی نکنیــم بلکه در عمل 

نشان خواهیم داد.
کاظمی درخصوص آمــار دانش آموزان 
اتباع بیان داشت: دانش آموزان اتباع مانند 

هر سال در مدارس ثبت نام می شوند.
وی درخصــوص این مطلب که ظرفیت 
برخی مدارس توسط دانش آموزان اتباع پر 
شده اســت، گفت: اگر دانش آموز هموطن 
ما تاکنــون ثبت نام نکرده اســت به دلیل 
عدم مراجعه خودش به مدرسه بوده است. 
دانش آموزی که در طول ســه ماه فعالیت 

تابستان فرصت داشــته، اما مراجعه نکرده 
است؛ امروز ثبت نام هم نشده است. بخشی 
از ایــن عدم ثبت نام ها بــه دلیل مهاجرت 
و جابه جایی خانواده ها بین دو شــهر یا دو 
منطقه بوده اســت. طبیعی اســت که در 
مدارس اول دانش آموزان خودمان را ثبت نام 
کنیم و بعد اقــدام به ثبت نام دانش آموزان 
اتباع کنیم. حــدود ۶00هزار دانش آموزان 

اتباع در کل کشور داریم.
آماربازماندگانازتحصیلهنوزمعلومنیست

وزیر آموزش وپرورش اظهار داشــت: در 
تاریخ آموزش وپرورش ســابقه نداشته است 
کــه دانش آموزان در ایــن حد ثبت نام کرده 
باشــند. هر دانش آموزی از ثبت نام جا مانده 

اســت به مناطق آموزش وپرورش شهر خود 
مراجعه کند.

کاظمی تاکید کرد: باید ابتدا اجازه دهیم 
تا ثبت نام ها به اتمام برسد تا میزان جاماندگان 
از تحصیل به صورت دقیق مشخص شود، اما 
معمولاً در دوره ابتدائی میزان افرادی که در 
دوره ابتدائی از تحصیل جامانده اند حدود ۱50 
تا 200هزار نفر است که البته متغیر است و 
در مقطع متوسطه هم این عدد حدود 500 

تا ۶00هزار نفر است.
وی با اشاره به اینکه از امروز باید برای مهر 
آینده و رفع چالش های آن تلاش کرد، گفت: 
به زودی ۱700 پروژه و هشــت هزار کلاس 

درس به بهره برداری می رسد.
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